

表83 開辦起農民職業災害保險統計概況

中華民國107年至108年

單位：個、人、新台幣元

年 (月) 別 Year and Month	單 位 (年 底) Units (End of year)	人 數 (年 底) Persons (End of year)
總 計 Grand Total	285	239,855
107年 2018	282	90,628
108年 2019	285	239,855
1月 Jan.	283	121,329
2月 Feb.	283	135,348
3月 Mar.	283	148,060
4月 Apr.	283	160,182
5月 May	284	171,230
6月 June	284	180,197
7月 July	284	188,611
8月 Aug.	285	199,498
9月 Sept.	285	213,724
10月 Oct.	285	222,779
11月 Nov.	285	232,758
12月 Dec.	285	239,855

註：1.農民職業災害保險於107年11月開始試辦，本表統計資料同時編列。
 2.108年8月7日修正生效之農民職業災害保險試辦辦法擴大試辦對象，增列符合試辦辦法第4條第1項第2款規定之全民健康保險第三類被保險人亦得參加農民職業災害保險。
 3.農民職業災害保險統計資料均不含複檢費用。

**Table 83 General Condition of Farmer Occupational Insurance
from 2018**

Since 2018 - 2019		Unit : unit 、 person 、 NT\$
應 計 保 險 費	實 計 現 金 給 付	
Premium receivable	Real cash benefits	
55,564,899	36,472,394	
5,444,725	44,254	
50,120,174	36,428,140	
3,816,365	139,596	
2,688,826	476,828	
2,532,017	804,378	
2,487,614	745,220	
2,382,580	1,327,850	
5,024,176	3,472,116	
4,937,495	2,708,686	
5,011,611	5,844,528	
5,079,439	5,493,804	
4,898,147	4,777,978	
4,853,790	5,920,788	
6,408,114	4,716,368	

Note : 1. Farmer Occupational Insurance is trialed from Nov. 2018. The statistic data is reported simultaneously.
 2. After Regulations Governing the Pilot Operation of the Farmer Occupational Insurance amended on Aug. 7, 2019, the coverage has been expanded to the category 3 insureds of National Health Insurance who are subject to subparagraph 2, paragraph 1, article 4 of the Regulations.
 3. The data of Farmer Occupational Insurance of this Yearbook doesn't include the re-examination expense.